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Írásbeli kérdés 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani
Kásler Miklós emberi erőforrásokért felelős miniszternek

"Történt-e egyeztetés az óvodapedagógusokkal?" 

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr! 

Az Emberi Erőforrások Minisztériumának közleménye szerint a nemzeti köznevelésről szóló törvény
és a módosított óvodai nevelés országos alapprogramja legfontosabb célként határozta meg az
óvodáskorú gyermekek egészséges fejlődésének elősegítését, ennek fontos része - játékos formában
- a lelki nevelés, a szülőföldhöz kötődés kialakítása. Ezért az alapprogram az óvodai nevelés
mindennapi gyakorlatába illeszti a magyar népmesék, versek és mondókák, hagyományőrző népi
játékok, dalok megismerését. Ezt a munkát a minisztérium a többi között saját gyártású kisfilmek
készítésével is segíteni akarja, az előkészületek már tartanak. Ezért hamarosan minden magyar
óvodába eljuttatják a magyar népmesék ajándékcsomagot. Az óvodapedagógusok ingyenesen
hozzáférhetnek módszertani-digitális tartalmakhoz a nemzeti köznevelési portálon. A kapcsolódó
tartalmi fejlesztésekre a jövő évi költségvetés további 500 millió forintot biztosít.

Az óvodapedagógusok viszont levelükben azt írják, hogy: ,, Ön szerint törvénybe kell iktatni, hogy
már az óvodákban elkezdődjön a gyermekek egészséges életmódra való nevelése. Ezúton szeretnénk
felhivnifigyelmét, hogy ez már évtizedekóta szerepel az óvodai nevelés országos alapprogramjában,
és az országban minden kolléga ezt (is) szem előtt tartva végzi a munkáját. Aktívan dolgozó
óvodapedagóguskéntfelháborít bennünket az a tény, hogy Önnek miniszterként milyen kevés ismerete
van arról, hogy egy óvodában mi is zajlik. El sem tudja képzeli, hogy az országban milyen
erőfeszítéseket teszünk annak érdekében, hogy a gyermekek mindent megkaphassanak, annak
ellenére, hogy jelenleg is több száz óvodapedagógus hiányzik a rendszerből. " Hozzáteszik: ,, a
pedagógushiány, a rengetegfelesleges papírmunka és a megbecsülés nélküliség bűvös háromszögét
most nem is nyitnánk már meg, mert nagyon sokat kellene róla írnunk, ráadásul úgy gondoljuk, hogy
ezekkel is tisztában van, csak egyszerűen nem hajlandó foglalkozni ezekkel a problémákkal, mert
tudja, hogy - sajnos - a legtöbb pedagógusfél, és nemfogjafelemelni a szavát a rendszer hibái és
működésképtelensége ellen".

Magyarország Alaptörvénye (2011. április 25.) 7. cikkében biztosított jogommal élve az egyes
házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján



kérdezem, hogy a program bejelentését és kidolgozását megelőzően történt-e egyeztetés az
óvodapedagógusokkal?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. augusztus 10.
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